

ACTA del CONSELL DE BARRI de MIRA-SOL

Dia: 23 de novembre de 2022

Hora: 18h a 20:30h

Lloc: Casal de Mira-sol

Àmbit: sessió ordinària

Hi assisteixen:

Par part de l'Ajuntament:

Sr. Albert Foz Val, sots-president del Consell de Barri

Sr. Oriol Sánchez Vallès, regidor de Participació Ciutadana i Acció als Barris

Sra. Marina Casals Tres, directora de Participació Ciutadana i Acció als Barris

Sr. Albert Mallol Mateu, tècnic de Participació Ciutadana i Acció als Barris

Sra. Ester Castanyer Corominas, tècnica de Participació Ciutadana i Acció als Barris

Sra. Olga Sentís Barja, Participació Ciutadana i Acció als Barris

Per part dels grups municipals:

Sr. Joan Puigdomènech Franquesa, representant de JUNTS

Sra. Mari Carmen Aznarez Martínez, representant d'ERC

Sr. Francesc Aguilà González, representant del PSC

Sr. José Manuel Garcia, representant de C's

Per part de les entitats:

Sra. Clara Gaya, AFA Escola Catalunya

Sr. Luís Briones, Associació Teatre a l'ombra

Sra. Glòria Selma, Associació Hort Mira-sol

Sr. Juan Angel de la Peña, Associació Mira-sol Teatre

Sr. Ismael Alonso, AVVMas Gener

Sr. Guillem Sánchez Checa, AW Can Fontanals

Sra. Sònia Moreno Blázquez, AW Sant Joan

Sra. Magalí Robin, AW Can Cabassa i Mas Gener

Per part de la ciutadania:

Sr. Miquel Illera

Sra. Ana Maria López

Sr. Jordi Solanas

Sr. Albert Sánchez Rovira

Sr. Xavier Palomares

Sr. Albert Roig

Sra. Elvira Cervià

Sr. Josep Arcas

Sra. Montserrat Rodríguez

Sra. Sílvia Serra Martín
Sr. Josep Pujol
Sra. Cristina Majordom
Sr. José Manuel Garcia Sanz
Sr. David Hernández
Sr. Marc Artiga
Sr. Josep Maria Àngel Solà

Ordre del dia:

- 1.- Aprovació de l'acta
- 2.- Informacions de la presidència
- 3.- Torn obert
- 4.- Proposta de modificació del Reglament dels consell de barri
- 5.- Propostes dels pressupostos participatius
- 6.- Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió:

El sots president dona la benvinguda al consell i excusa l'absència de la presidenta.

1.- Aprovació de l'acta

Es demana als vocals del Consell de Barri si es pot aprovar l'acta.

El Sr. Illera comenta que en l'acta consta que ell sol·licita una qüestió ja sol·licitada.

La Sra. Casals aclareix que no es tracta d'un comentari de modificació d'acta.

El Sr. Illera diu que no ho és.

Es dona l'acta per aprovada.

2.- Informacions de la presidència

2.1.Votacions pressupostos participatius: ja es poden votar per diverses vies i avui s'han dut vots en paper per facilitar la votació de les propostes.

2.2.Obres Institut escola Catalunya: està en marxa la licitació. El menjador i cuina va segons el calendari. El pati s'ampliarà en els propers mesos.

2.3.Complex aquàtic Mira-sol: es farà l'adjudicació el primer trimestre de l'any que ve.

2.4.Nova promoció d'habitatge protegit a Can Mates: ja es té l'equip d'arquitectes que redactarà l'informe amb 35 pisos, ho fa PROMUSA, hi ha previsió de lliurament al 2025 i es farà un segon edifici a través de l'Oficina d'Habitatge.

2.5.Pista Mas Gener: l'ACA reafirma que no es pot cobrir la pista per ser zona inundable.

2.6.Pas carretera Rubí-Sant Cugat sota l'AP7: l'obra la fa l'Incasòl i la previsió és començar les obres a finals de desembre o principis de gener.

2.7.Pista esportiva la Farga: es proposa una reunió entre l'escola i el veïnat pel tema del soroll en els partits. La tanca compleix la normativa.

2.8.Pantalles acústiques pel pas de Mas Gener: s'està tramitant l'expropiació dels terrenys, està previst de finalitzar a final d'any i ja es podran posar les pantalles.

2.9.Torre alta tensió: hi ha un informe que indica que tots els mesuraments realitzats estan dins de la normativa.

2.10.Reasfaltament dels carrers o arranjamet de voreres: hi ha un pla de reasfaltat i s'està treballant en un pla d'arranjament de voreres.

2.11.Cotxes mal aparcats HGC: la policia té instruccions per fer denúncia.

2.12.Vehicles abandonats via pública: segueixen el seu tràmit administratiu.

El Sr. Guillem Sánchez pregunta què cal fer si es detecta acumulació de vehicles.

La Sra. Casals informa que es pot dir a la policia, al grup de vocals o enviar un correu a Participació.

El Sr. Illera informa que hi ha un problema d'aparcament al tanatori, no ha vist mai actuar la policia per això va demanar què es podia fer i no va rebre resposta.

El Sr. Oriol Sánchez li respon que el millor és trucar la policia local.

El Sr. Briones exposa que als matins hi ha problemes d'aparcament a l'entorn de l'escola Catalunya des de que es va obrir el nou carril bici. També hi ha hagut problemes amb el pas de l'autobús per vehicles mal estacionats. Pregunta si hi ha previst posar-hi un guàrdia.

La Sra. Casals informa que sí que hi ha policia i algun agent cívic.

El Sr. Oriol Sánchez s'ho anota i donarà avís.

2.13.Procés participatiu sobre l'Ecobarri de Ca n'Ametller: el 10 de novembre es va fer el retorn sobre l'avanç de planejament.

3.- Torn obert

Preguntes:

El Sr. Solanas exposa tres punts: 1.hi ha busos enormes que van buits i demana bus de barri més petit, 2.hi ha cotxes que passen per la direcció prohibida a la carretera de Sant Cugat al Papiol i es produeix embolic al c. Pompeu Fabra. Cal una pacificació ja que hi ha molta circulació. 3. En què consisteixen les obres que del complex esportiu, què es farà al final?

El Sr. Àngel pregunta si han començat les obres del nou institut i com està realment el complex esportiu perquè sembla que no s'avanci.

El Sr. José Manuel Garcia pregunta pel projecte rambla Baixador i si comportarà pagament per part dels veïns i en quin punt es troba.

Respostes:

El Sr. Oriol Sánchez explica que el nou bus dependrà de l'AMB. Hi haurà un nou model i es mirarà les ocupacions, el tipus i la freqüència. No hi ha previst un autobús de barri però sí més freqüència de pas.

La Sra. Casals explica que hi ha un projecte per pacificar el c. Pompeu Fabra , per tal d'evitar que sigui una via ràpida. . Quant a la piscina es faran l'edifici i els vestuaris.

La Sra. Castanyer explica que està en la 1a fase i que es farà l'edifici, la piscina i els vestuaris, i la 2a es completarà amb la sala de fitness, la cafeteria i vestuaris complementaris per al camp de futbol. La licitació s'està fent i es preveu que a finals d'any es faci la selecció de l'empresa i durant el primer trimestre es firmaran els contractes d'adjudicació. Sí que s'està avançant.

El Sr. Oriol Sánchez comenta sobre l'escola Catalunya que s'està pendent de l'aprovació del projecte.

La Sra. Casals informa que la rambla del Baixador en el tram de Valldoreix està finançat per l'AMB i les contribucions dels veïns. El tram de la rambla del Baixador de Mira-sol queda fora del projecte d'urbanització. A Mira-sol hi ha una proposta de millora dels recorreguts per a vianants, que surt dels pressupostos participatius i ja s'hi ha començat a treballar. S'ofereix a fer arribar el dibuix o fer una trobada per explicar-ho.

El Sr. José Manuel Garcia diu que està interessat a participar en aquest projecte i agraeix que es pugui millorar aquest tram de Mira-sol.

La Sra. Casals informa que l'associació de veïns de Mas Gener també té la informació.

Preguntes:

El Sr. Roig proposa que els autobusos s'aturin davant l'estació dels FGC i no a 50 metres.

La Sra. Selma demana que es posi llum a l'hort de Mira-sol, abans n'hi havia però fa 2 anys que no en tenen i a l'hivern a les 18h ja no es pot treballar.

La Sra. Rodríguez té tres preguntes: 1. A què es refereix l'arranjament del passeig del Nard?, 2. Hi ha un augment exponencial de la circulació al passeig del Nard i pregunta si hi ha prevista la pacificació, i 3. Als pressupostos participatius hi ha un punt que demana l'arranjament d'aquest passeig però sembla ja està previst.

Respostes:

La Sra. Casals explica que no hi ha espai davant de l'estació de Mira-sol per al bus, però s'estudiarà amb mobilitat.

El Sr. Oriol Sánchez explica que el tema de la llum ho parlarà amb la Sra. Gorina i es mirarà a qui se li trasllada i es canalitzarà. Quant a l'asfaltat hi ha un pla a tota la ciutat i concretament al passeig del Nard, en el tram de l'església (entre c. Mallorca i c. Pompeu Fabra) s'arranjarà el paviment. Està previst un pla d'arranjament de voreres per a tot el municipi. No consta que hi hagi un projecte de pacificació del passeig del Nard.

Preguntes:

El Sr. Alonso pregunta si la pista és inundable amb cobriment o sense.

El Sr. Illera ha demanat diverses vegades el número de lúmens que hi ha a les ordenances de Sant Cugat. Si no hi ha ordenances municipal, diu que se li podria haver dit així. Quant als

pressupostos participatius la proposta d'arranjament de la riera de Can Cabassa no hauria d'estar-hi perquè es tracta d'una qüestió higiènica i sanitària que hauria de solucionar-se al marge dels pressupostos.

El Sr. Artiga pregunta si es continua treballant per treure la torre elèctrica. Els paviments estan destrossats pels treballs que van fer amb les grues. A la plaça dels Pins, els conductors dels autobusos que s'aturen una estona fan les seves necessitats al voltant i pregunta si es podria posar alguna cosa per a ells. A la rambla del Baixador no es veu bé el senyal de prohibit i entren els vehicles en contra direcció.

Respostes:

La Sra. Casals informa que la pista està en zona inundable independentment de si es cobreix i l'ACA ha fet un informe desfavorable sobre el projecte. Es preveuen basses de laminació per a la dinàmica de la riera.

El Sr. Puigdomènech informa que es proposava fer una ombrel·la, no un edifici, i que l'estructura prevista no frena el moviment de l'aigua. S'hauria de discutir amb l'ACA.

La Sra. Casals diu que l'ACA ha reiterat que la coberta no es pot fer en tots els seus informes.

El Sr. Alonso apunta que una proposta seria veure què hi ha a la pista de hoquei.

La Sra. Casals diu que l'ACA no deixaria ni fer la pista actual. No deixa fer la coberta.

El Sr. Illera considera que els informes de l'ACA no són veritat, va expedir un certificat on indicava que l'aigua de la riera de Can Cabassa era de bona qualitat i hi ha aigües fecals.

La Sra. Casals respon al Sr. Illera que no hi ha ordenança però si un reglament publicat al BOE i un extracte del reglament sobre quin ha de ser l'enllumenat. Qui reglamenta no és el municipi; és l'Estat.

El Sr. Oriol Sánchez afirma que la proposta de la riera de Can Cabassa és susceptible de fer-se amb pressupostos participatius.

El Sr. Illera afirma que mai no s'ha fet manteniment de la llera des que l'ACA ho va traspasar a l'Ajuntament.

El Sr. Oriol Sánchez es compromet a traslladar-ho. També diu que mirarà com està el tema de la torre d'alta tensió.

El Sr. Artiga diu que ja s'havia pressupostat el cost de treure la torre i concretat què pagava cada ajuntament.

El Sr. Puigdomènech explica que Endesa aprofitava per fer el soterrament de la torre i de tot el tram del passeig de Rubí. La línia d'alta tensió passava per sota de l'autopista. S'havia quedat en què els costos se'ls repartirien entre Rubí i Sant Cugat i s'havia de mirar si es podia no repercutir l'IVA i que fossin els ajuntaments els en el que encarregaven els treballs.

El Sr. Oriol Sánchez diu que ho preguntarà a urbanisme i ho comunicarà. Quant al tema del paviment donarà avis a Urbanisme. Quant al tema del senyal donarà avis a Mobilitat. Pel que fa als lavabos públics a la plaça dels Pins s'hauria de mirar.

La Sra. Casals diu que es va plantejar fer uns lavabos en unes altres parades.

El Sr. Alonso diu que és una empresa privada i no ha d'anar a càrrec de l'Ajuntament.

El Sr. Oriol Sánchez comenta que es pot mirar de pressionar l'empresa per a això.

El Sr. de la Peña pregunta com afectarà el retard de les obres de l'institut a l'activitat del Casal quan s'hagin d'absorbir més cursos.

El Sr. Pujol exposa que al camp de futbol de la Farga hi ha uns problemes: problema de gestió d'espais esportius amb els edificats, l'alçada de la tanca de la qual no ha trobat la normativa i vol saber-la, problema de molèstia de veïns i perill de la via pública per les pilotes. La tanca és molt baixa i demana que s'insti a l'escola a prendre mesures. A més hi ha molt de soroll quan hi ha partits perquè sonen bombos. Ja s'ha avisat a la policia local. Vol saber fins a quina hora hi pot haver activitat que generi soroll.

El Sr. Oriol Sánchez comenta que no se sap quan duraran les obres de l'institut, ho anotarà i s'informarà al proper consell. L'alçada de la tanca i el soroll són temes que cal parlar amb l'escola. Hi ha predisposició de l'escola per parlar. La normativa la buscaran i la farà arribar. Es comunicarà la reunió als veïns per si volen venir. L'horari és mirarà a la normativa.

El Sr. Foz informa que el permís és fins a les onze de la nit i perquè ell és del Club futbol Mirasol. El problema no és l'alçada de la tanca perimetral, que és baixa, sinó de la xarxa.

4.- Proposta de modificació del Reglament dels consell de barri

El Sr. Oriol Sánchez informa sobre la proposta de modificació del Reglament dels Consells de barri que es farà a través d'una comissió d'estudi. A la comissió, que es farà abans del Nadal, es concretarà un reglament que anirà al ple. Les modificacions són: actualitzar a la realitat perquè hi ha un consell més, noves formes de participar, dotar de més rellevància el registre ciutadà dels barris i presentar el cas específic de la Floresta, per trobar un encaix que respongui a les necessitat d'aquest barri.

5.- Estat dels projectes dels pressupostos participatius

La Sra. Casals comenta en quin punt estan els 12 projectes de l'anterior edició. Aquesta informació és penjarà al Decidim.

6.- Precs i preguntes

Preguntes:

La Sra. López demana que es podin els plataners de tot Mas Gener perquè hi ha moltes fulles i que els bancs per a la gent gran siguin còmodes.

La Sra. Moreno planteja tres qüestions: 1. L'arranjament de les voreres del passeig del Nard, si ja es farà de forma global hauria de caure dels pressupostos participatius, 2. Al passeig del

Nard, a l'alçada de l'avinguda Madrid hi ha molt de trànsit, 3. Ha fet una proposta de pressupostos participatius de pacificació de l'avinguda Madrid.

El Sr. Illera demana tenir accés a la presentació.

La Sra. Casals li informa que es penjarà al Decidim i també l'acta.

La Sra. Majordom comenta que el verd necessita molta aigua i amb tanta ombra de verd que es vol posar pot ser un problema. Demana si es pot fer ombrejat sense gastar aigua.

Resposta:

El Sr. Oriol Sánchez respon que la poda s'està fent i preguntarà quan arribarà a Mas Gener. Pel que fa als bancs es posen els mateixos amb les lames amb respatller. Els temes de manteniment no entren als pressupostos participatius perquè ja hi ha el pla de voreres. Es posarà enllumenat nou, és un projecte que transforma el paisatge. El nou arbrat previst per parcs i jardins té en compte la sostenibilitat.

El Sr. Alonso dona les gràcies pels projectes acabats del parc infantil de Mas Gener i la zona de cal·listènia. Comenta que el parc de cal·listènia queda fosc i demana si es pot posar un punt de llum.

El Sr. José Manuel Garcia comenta que li sembla bé obrir nous canals amb el reglament dels Consells de Barri però considera que hi ha una diferència de tracte de la Floresta respecte als altres barris. Pensa que és discriminatori ja que la Floresta té uns privilegis i demana que s'expliqui el motiu.

La Sra. Serra comenta que els pollancre que té al voltant tenen *neu* i ha reclamat i li van dir que havien tallat arbres i no era cert. Hi ha un problema d'asma. És a la zona de Can Cabassa. Demana més presència policial per l'augment de robatoris.

El Sr. Albert Sánchez opina que la seguretat viària no ha de ser negociable. L'avinguda Madrid no té les mides per tenir l'amplada de dos carrils. La forma de votació al Decidim no és intuïtiva. Hi hauria d'haver un estudi de les mancances del barri, que no han d'anar a càrrec del pressupost participatiu. Demana que els responsables donin una volta pel barri.

El Sr. Oriol Sánchez informa quant a la llum de la cal·listènia que no es pot arribar a tot i es mirarà de complementar. Pel que fa a la Floresta, ha estat el Consell de Barri el que ha demanat a l'Ajuntament parlar sobre la seva especificitat, en un procés de més de dos anys. No és una discriminació; animo a veure-ho com una oportunitat, ja que qualsevol barri ho pot fer. Si el Consell de Barri de Mira-sol vol fer el mateix, ho hi ha cap impediment. La peculiaritat a la Floresta és que la presidència del Consell treballa com un equip, treballen en comissions i especifiquen els temes que volen tractar al consell.

El Sr. Garcia opina que costa d'entendre que es faci en uns barris i no en altres. Veu una diferència de tracte. Per motius de transparència seria bo saber que representen aquestes

propostes de millora per la Floresta, per si la resta de barris puguin estimar si són bones per a ells i decidir si s'hi volen incorporar. Està bé dir que en qualsevol ens hi podem afegir, però potser el moment de parlar-ho amb els consells seria ara. Explicar que el reglament obre aquestes possibilitats i que els Consells que vulguin es puguin incorporar en aquesta dinàmica.

El Sr. Oriol Sánchez informa que requereix una feina i que el consell de barri decideix. Està obert que es pugui fer també a Mira-sol, si així es vol. Pel que fa als pollancre de Can Cabassa, ho comentarà.

El Sr. Puigdomènech comenta que cal protegir el veïnat però destaca que els arbres són patrimoni ambiental de Sant Cugat. Es fa una poda intensa un any i durant tres anys consecutius es fa una poda suau perquè l'arbre es pugui recuperar.

Respecte els robatoris, el Sr. Oriol Sánchez comenta que els robatoris entre l'octubre al desembre de 2022 respecte l'any passat sí que hi va haver un repunt de 9 casos. La Policia informa que hi havia un grup itinerant. La policia ens transmet que és un fet aïllat. s'han fet grups de treball conjuntament amb Mossos per vigilar prevenir i però traslladarà la preocupació de Can Cabassa.

El Sr. Alonso comenta que els robatoris pugen a tots els barris, no només a Mira-sol. Ho diuen els gràfics de la policia.

El Sr. Oriol Sánchez informa que ho traslladarà. Afegeix que els pressupostos participatius serveixen per visibilitzar demandes i necessitats del barri. Si els projectes no surten escollits, no vol dir que no es facin.

El Sr. Albert Sánchez pregunta si es pot parlar amb l'Ajuntament amb els responsables de Mobilitat sobre el problema de l'avinguda Madrid.

El Sr. Oriol Sánchez li respon que es pot convocar un grup de treball de Mobilitat per traslladar la problemàtica a l'àmbit.

La Sra. Robin informa que les associacions estan per ajudar i que si els veïns els transmeten els problemes, les associacions també poden intervenir.

El Sr. Albert Sánchez diu que mai les associacions no han plantejat el problema.

El Sr. José Manuel García diu que temes com l'Av. Madrid o la riera de Can Cabassa els ha de solucionar l'Ajuntament amb el seu pressupost. Recomana al Sr. Sánchez que faci sentir la seva veu per tots els canals.

El Sr. Oriol Sánchez comenta que des de l'Ajuntament es pot fer un grup amb Mobilitat i demana que s'usin tots els mecanismes.

El Sr. Albert Foz tanca la sessió a les 20:26h